
هزارو۴۴سانتریفیوژدرفردوغنیسازیمیکنند
رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: بنابر گام چهارم سیاست های 
غنی  فردو  در  سانتریفیوژ  و ۴۴  هزار  یک  برجام،  تعهدات  کاهش 

سازی می کنند.
برخی  اظهارات  به  واکنش  در  صالحی  اکبر  علی  آقای 
نمایندگان مبنی بر اجرانشدن گام چهارم کاهش تعهدات برجام در 
سایت هسته ای فردو، تصریح کرد: سیاست های گام چهارم کاهش 
تعهدات برجام از سوی جمهوری اسلامی ایران کاملا اجرا شده و بر 
همین اساس ما یک بال را در فردو فعال و ما به عنوان مجری این 

سیاست ها کاملا به وظیفه خود عمل کردیم.
وی یادآور شد: ما در برجام تعهد داده بودیم که این یک هزار 
برجام  تعهدات  کاهش  طبق  اما  نکنند،  غنی سازی  ماشین،   ۴۴ و 
هم  را  شده  غنی  مواد  و  می شود  انجام  نیاز  اندازه  به  غنی سازی 

ذخیره خواهیم کرد.
با  سیاسی  چالش  در  ما  فزود:  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
استکبار جهانی هستیم و این واقعیت است. جمهوری اسلامی ایران 
از ابتدای انقلاب در این چالش بوده و رفته رفته بهانه این چالش 
به مساله هسته ای تبدیل شد، اما در نهایت ما توانستیم آمریکا را 
در این چالش منزوی کنیم و این دستاورد بسیار ارزشمندی برای 

جمهوری اسلامی ایران است.

معزی:آنچهبرجلدکتابریاضینقشبست؛
نسبتیبانگاهدولتدرحوزهزنانندارد

معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رییس جمهوری با بیان 
اینکه آنچه بر جلد کتاب ریاضی نقش بست نسبتی با نگاه دولت در 
حوزه  زنان ندارد، تاکید کرد: قصور رخ داده در جلد کتاب ریاضی 
نه قابل پذیرش؛ شایسته ترین کنش،  نه قابل توجیه است و  سوم 
پرورش  و  آموزش  وزیر  امروز  همان عذرخواهی صریحی است که 

اعلام کرد.
علیرضا معزی در حساب کاربری خود در توییتر افزود: قصور 
رخ داده در جلد کتاب ریاضی سوم نه قابل توجیه است و نه قابل 
است که  پذیرش؛ شایسته ترین کنش، همان عذرخواهی صریحی 
امروز وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد. عذرخواهی مقام فرادست 
کلیت  نام  به  خطایی  و  کژرفتاری  هر  تا  می شود  سبب  نهاد  یک 
رییس  دفتر  رسانی  اطلاع  و  ارتباطات  نشود.معاون  ثبت  مجموعه 
بست  نقش  ریاضی  کتاب  جلد  بر  آنچه  داشت:  اظهار  جمهوری 
نسبتی با نگاه دولت در حوزه  زنان ندارد؛ اراده  دولت را می توان در 
تعداد مدیران و فرمانداران زن و همچنین در بالاترین تعداد سفرای 
زن در تمام ادوار دید.در نبود زنان، دولت هیچ چشم اندازی را برای 

توسعه، متصور نمی داند.
وی خاطر نشان کرد: نه به عنوان یک مسئول دولتی که به 
مسئولانه   عذرخواهی  از  دانش آموز،  دختری  پدر  پدر،  یک  عنوان 

وزیر آموزش و پرورش خوشحالم.

لاوروف:تحریمهایغربرا
بیپاسخنمیگذاریم

وزیر امور خارجه روسیه اعلام کرد: کشورش تحریم های غرب 
علیه روسیه در مساله مسمومیت الکسی ناوالنی رهبر مخالان دولت 

را بی پاسخ نخواهد گذاشت.
شبکه  با  وگو  گفت  در  یکشنبه  روز  لاوروف«  »سرگئی 
تلویزیونی روسیه یک که در برنامه »مسکو، کرملین وپوتین« پخش 
جدید  های  تحریم  ببینیم  و  باشیم  منتظر  باید  فعلا  گفت:  شد، 

چگونه خواهد بود. بدیهی است که واکنش نشان می دهیم. 
وزیر مشاور در امور اروپا در دولت آلمان روز سه شنبه هفته 
گذشته گفت: آلمان همه گزینه ها را برای تحریم های احتمالی علیه 
مخالف  نویس  وبلاگ  ناوالنی  الکسی  مسمومیت  دلیل  به  روسیه 

دولت روسیه مورد توجه قرار خواهد داد.
اروپا خاطرنشان  امور  آلمان در  »میخائیل روث« وزیر مشاور 

کرد: تمام جوانب  مسمویت ناوالنی را بررسی خواهیم کرد. 
روث که در زمان حاضر کشورش ریاست دوره ای اتحادیه اروپا 
را بر عهده دارد، تصریح کرد: هر پاسخی باید در نتیجه گفت وگوها 

و با هماهنگی نزدیک با اروپا صورت گیرد. 
بیان  با  تلویزیونی  وگوی  گفت  ادامه  در  روسیه  خارجه  وزیر 
اینکه تحریم ها را بدون پاسخ گذاشتن اقدام درستی نخواهد بود، 
اقدامی صحیح  چنین  دیپلماسی  قوانین  نظر  نقطه  از  کرد:  اظهار 
نیست. علاوه بر آن روسیه می خواهد تاثیر منفی ساختارهای غربی 
و اروپایی و سازمان های غیردولتی متعدد را بر کشور ما )روسیه( و 

کشورهای متحد کاهش دهد.
لاوروف گفت: روسیه این واکنش را در ماجرای تحریم های 
غربی فرا گرفت که تا مدتی پیش از حوادث اوکراین و برگزاری همه 

پرسی در منطقه کریمه آغاز شد 
ادوارد  آنکه  از  اوباما پس  را دولت  روند  این  داد:  ادامه    وی 
اسنودن پیمانکار سابق سازمان سیا وارد روسیه شد، آغاز کرد زیرا 
بود  را نقض کرده  آمریکا  ایالات متحده  قوانین  اینکه  بخاطر  را  او 
تحت تعقیب قرار داده بودند اما اسنودن اقدامات کاملا غیرقانونی و 

تبهکارانه سازمان های آمریکا را افشا کرد.
در  تومسک  از  که  حالی  در  پیش  هفته  سه  ناوالنی  الکسی 
سیبری به مسکو پرواز می کرد در هواپیما دچار حمله عصبی شدید 
شد و در حالی که به کما رفته بود در بیمارستانی در شهر اومسک 

سیبری بستری شد.
مقام های آلمانی به تازگی مدعی شدند که ناوالنی با ماده ای 
سرگئی  مسمومیت  در  پیش  سال  دو  که  نوویچوک  نام  به  سمی 
اسکریپال سرهنگ سابق روسی پناهنده به انگلیس و دخترش یولیا 

بکار گرفته شده بود، مسموم شده است.
عوامل نوویچوک یا گاز نوویچوک به دسته ای از عوامل عصبی 
و  شوروی  در   ۱۹۹۳ تا   ۱۹۷۱ سال های  بین  که  می شود  اطلاق 

روسیه تولید شده اند.
در  روسیه  جمهوری  رئیس  سخنگوی  پسکوف«  »دمیتری 
همین رابطه اعلام کرد: پیش از انتقال ناوالنی به برلین، هیچ ماده 
همکاری  برای  روسیه  حال  این  با  نشد  یافت  وی  بدن  در  سمی 
حادثه  این  زوایای  تمامی  شدن  روشن  برای  آلمان  با  جانبه  همه 
آماده است هر چند که برلین به درخواست های رسمی ما تا امروز 

پاسخی نداده است.

تشکیلتیممذاکرهعراقی
برایحلمشکلاتآبباایرانوترکیه

کمیسیون روابط خارجی عراق در پارلمان این کشور از تشکیل 
تیم مذاکره برای حل مشکلات آب با ایران و ترکیه خبر داد.

به گزارش خبرگزاری ناس، اقبال عبدالحسین، نماینده پارلمان 
به  خارجه  وزارت   : گفت  خارجی  روابط  کمیسیون  عضو  و  عراق 
رشید  مهدی  ریاست  به  کننده  مذاکره  هیاتی  که  کرد  اعلام  ما 
الحمدانی، وزیر منابع آبی برای حل مشکلات آب با ایران و ترکیه 

تشکیل داده است.
وی تاکید کرد که این تیم مذاکره به دستور مصطفی الکاظمی، 
نخست وزیر عراق و به منظور برگزاری نشست مذاکراتی با ایران و 

ترکیه و حل مشکلات آب تشکیل شده است. 
اقبال عبدالحسین خاطرنشان کرد که این تیم مذاکره تلاش 
خواهد کرد تا راه حل های جدی برای حل مشکلات آب و جلوگیری 
از ساخت سدهای بیشتر پیدا کند زیرا ساخت سدها منجر به تبدیل 

شدن برخی مناطق عراق به بیابان می شود. 
پیش از این نیز در مرداد ماه سال جاری ایرج مسجدی سفیر 
جمهوری اسلامی ایران در عراق  با  »مهدی رشید مهدی جاسم« 

وزیر امور آب عراق دیدار و مذاکره کرد.
در این ملاقات دو طرف ضمن مرور و بررسی سوابق همکاری 
بر توسعه و تحکیم همکاری های مورد علاقه دو کشور  دو طرف 

تاکید کردند. 

نقادی  فضای  همواره  دانشگاه  گفت:  جمهور  رییس 
است. نقادی نسبت به حکومت، حاکمان، دولت و جامعه 
ماست. شاید هیچ جایی مانند دانشگاه برای نقادی جدی تر 

نباشد.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی طی سخنانی 
مراکز  و  ها  دانشگاه  تحصیلی  سال  رسمی  آغاز  آیین  در 
آموزش عالی و فناوری کشور که از طریق ویدئوکنفرانس 
برگزار شد، با بیان اینکه از روز اول مقابله با کرونا خود را 
موظف می دیدم در همه امور، برنامه ها و کارهایم پروتکل ها 
را رعایت کنم، اظهار کرد: هرچند گاهی رعایت پروتکل ها 
با خواست قلبی انسان و عواطف و خواسته های او مطابقت 
ندارد اما تصورم بر این است که پروتکل شکنی نباید در ذهن 

ما شکل گیرد و رشد پیدا کند.
وی با قدردانی از تلاش های  وزارت علوم برای بازگشایی 
دانشگاه ها با رعایت پروتکل ها، افزود: از کادر درمانی سراسر 
کشور نیز تشکر می کنم که توانستند طوری عمل کنند که 
امروز بگوییم کادر درمانی و پزشکی کشور روی پای خود 
بیماران تخت کم  برای بستری کردن  ما  و  ایستاده است 

نیاوردیم.
رییس جمهور ادامه داد: امروز حدود ۹۵ درصد نیازهای 
دارویی خود را در داخل کشور تامین می کنیم. همچنین 
برق  و  از آب  زندگی خود  تامین ضروریات  برای  ما  مردم 
و گاز تا مواد غذایی در سایه تلاش همه در مراکز علمی و 
تحقیقاتی و تولیدی به مشکلی برنخوردند و این برای من 

خوشحال کننده است.
و  مردم  زندگی  کرونا  ویروس  اینکه  بیان  با  روحانی 
کرد:  تاکید  است،  داده  قرار  تاثیر  تحت   را  جوامع  اقتصاد 
اقتصادشان در  از ۲۰ درصد  کشورهایی هستند که بیش 
این مدت شیوع کرونا کوچک شده است و امروز همه ما را 
وادار کرده که زیست جدیدی را در پیش گیریم و با سبک 
جدیدی فعالیت کنیم. اما مهم این است که برای هر کاری 
بتوانیم آن فعالیت را در چارچوب پروتکل ها ادامه دهیم و آن 

کار تعطیل نشود.
ابتدا قرار بود کارها را تعطیل  از  وی یادآور شد: اگر 
کنیم چقدر به زندگی مردم لطمه وارد می شد و جدای از 
اجتماعی هم  نشاط  آنان،  زندگی  نشدن ضروریات  تامین 

از میان می رفت و در زمینه نیازهای معنوی هم به مشکل 
می خوردیم.

نوآوری  مرکز  دانشگاه  اینکه  بیان  با  رییس جمهور 
تربیت  را  ما  آینده  مدیران  که  است  جایگاهی  و  است 
می کند، تاکید کرد: دانشگاه همواره فضای نقادی است. 
نقادی نسبت به حکومت، حاکمان، دولت و جامعه ماست. 
شاید هیچ جایی مانند دانشگاه برای نقادی جدی تر نباشد 
و وقتی این نقادی با در نظر گرفتن واقعیت های جامعه 

باشد، قطعاً به نفع ماست.
وی با یادآوری تحریم های آمریکا و شکست آنان در 
زمین زدن اقتصاد ایران، گفت: ما باید روی پای خودمان 
بایستیم و به درون بنگریم و از توانمندی داخلی استفاده 
کنیم اما این واقعیت هم هست که بدون تعامل با جهان 
زندگی کردن بسیار سخت و گاهی ناممکن است. ما باید 
بتوانیم آنچه تولید می کنیم صادر کنیم و در مواردی که 

چیزی در داخل موجود نیست، بتوانیم آن را وارد کنیم.
روحانی تصریح کرد: همانطور که مواد اولیه یا حتی 
خود نیازهای بهداشتی و درمانی را گاهی نیازمندیم که وارد 
کنیم و به کشور بیاوریم باید بخشی را که مازاد نیازمان است 
را بتوانیم صادر کنیم و باید بتوانیم این مشکلات را در فضای 

امروز برطرف کنیم.

رییس جمهور گفت: آنچه برای کالاهای ضروری ما نیاز 
بوده به اندازه پارسال و در مواردی بیش از آن، نیازمندی های 
خود را برطرف کردیم و برخلاف همه مشکلات این کالاها را 

در کشور در اختیار داریم.
وی با اشاره به رشد مثبت اقتصادی در ماه های اخیر، 
یادآور شد: ما در تیر و مرداد صادرات و واردات مان به شرایط 
سال گذشته بازگشته و حتی در مواردی بهتر شده است و 
برخلاف مشکلات، حرکت جامعه ما حرکتی بوده که توانسته 

در حد توان مسائل ما را برطرف کند.
روحانی با ناموفق خواندن تلاش های دشمنان در زمینه 
سیاسی و حقوقی در برابر ایران، اظهار کرد: آمریکا الان که 
به پایان فرصت یک ماهه خود برای پیروزی در برابر ایران 
به  پایان یک ماه  نزدیک می شود و مدام هم می گوید در 
موفقیت می رسد، حتی نتوانسته است کارش را در این زمینه 
شروع کند و حتی شورای امنیت به طرح آمریکا تا امروز 

توجهی نکرده است.
رییس جمهور ادامه داد: دانشگاه ها همانطور که باید به 
نقد بپردازند باید با قلم و بیان خود موفقیت های به دست 
آمده در زمینه سیاسی و حقوقی بین الملل را برای مردم 
تشریح کنند. این موارد در تاریخ کشور ما بسیار بااهمیت 

است.

اقدام  به  اشاره  با  از سخنانش  دیگری  بخش  در  وی 
میان  در  برتری  برای  گذشته  سال های  در  دانشگاه ها 
ما  به  آمارها  و  شاخص ها  همه  افزود:  جهان  دانشگاه های 
می گوید که شرایط ما نسبت به سال گذشته در این زمینه 
بهتر شده است و در شتاب علمی نسبت به گذشته در برخی 
از موارد از کشورهای برتر بوده ایم و این یعنی ما پیشرفت 
علمی را فراموش نکردیم و از جایگاه ۱۲۰ در جهان در طول 

هفت سال اخیر به جایگاه ۶۵ رسیدیم.
دانش بنیان  شرکت های  تعداد  اینکه  بیان  با  روحانی 
در طول هفت سال اخیر صدبرابر شده است، یادآور شد: 
درآمد این شرکت ها نیز در هفت سال اخیر ششصدبرابر شده 
است و اگر همکاری دانشگاه ها با شرکت های دانش بنیان و 
مراکز تولیدی دانش محور نزدیک شود، به روزی می رسیم 
که دانشگاه ها در کار پژوهشی خودکفا می شوند و نیازی به 
کمک دولت نخواهند داشت هرچند که تا زمانی که لازم 

باشد دولت کمک خواهد کرد.
رییس جمهور تاکید کرد: امروز زمان تاب آوری مضاعف 
ما در برابر کرونا و تحریم هاست. علت اینکه ما توانستیم ۴۲ 
سال برابر فشارها ایستادگی  کنیم و در سه سال اخیر هم 
در برابر تحریم های شدید مقاومت کنیم به دلیل اعتمادی 
است که مردم به فرهیختگان، نظام و دولت داشته اند و تا 
زمانی که این اعتماد وجود دارد می توانیم در برابر مشکلات 

مقاومت کنیم.
وی افزود: البته در کنار این اعتماد، وجود امید هم به 
ما کمک می کند که مردم هراسی برای مشکلات پیش رو 
نداشته باشند. مثلًا اگر این آمادگی و ایثارگری ها در کادر 
پزشکی نبود، در وزارت نیرو نبود، در سایر موارد نبود، این 
امید هم لطمه می خورد. پس اعتماد مردم در برابر کارکرد 

نظام و دولت است.
کرونایی  شرایط  در  وقتی  مردم  کرد:  تاکید  روحانی 
می بینند که با همه مشکلات، کار تحصیل و دانش آموختن 
فراموش نمی شود، می توانند به نظام و کشور خود اعتماد 
کنند، وقتی می بینند که با وجود تحریم ها، برق و آب قطع 
نمی شود می توانند به نظام و کشور اعتماد کنند و این ما 
هستیم که باید دست به دست هم این اعتماد و امید را حفظ 

کنیم و دانشگاه ها در این زمینه نقش اساسی دارند.

رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به بررسی وضعیت بازار بورس در 
جلسه غیرعلنی امروز مجلس شورای اسلامی گفت که به زودی شاهد تحول 

در حوزه بورس خواهیم بود.
محمد باقر قالیباف در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به جلسه غیرعلنی مجلس با وزیر اقتصاد و رییس کل بانک مرکزی 
درباره ی وضعیت بازار بورس به ارائه خلاصه گزارش این جلسه پرداخت و با 
بازار های سرمایه و بورس گفت:  از  تاکید بر حمایت مجلس شورای اسلامی 
جلسه غیرعلنی امروز مجلس بیش از دو ساعت و نیم به طول انجامید و عمدتا 
متمرکز بر مسائل حوزه بازار سرمایه و بورس بود. مجلس مسائل اقتصادی را 
با اولویت در دستور کار قرار داده و به خصوص در روز های اخیر به طور ویژه 
در حوزه کمیسیون های تخصصی و اقتصادی پیگیر حل مشکلات اقتصادی 

بوده است.
اقتصاد  وزیر  نمایندگان،  کمیسیون ها،  روسای  اظهارات  به  اشاره  با  وی 
و رییس کل بانک مرکزی در جلسه غیرعلنی مجلس شورای اسلامی خاطر 
نشان کرد: اولین نکته ای که مردم باید از آن مطلع باشند این است که مجلس 
مصمم است حمایت و تقویت لازم و تثبیت را در بازار های بورس و سرمایه 
مسائل  سمت  به  بورس  بازار  در  نقدینگی  هدایت  کند  تلاش  و  دهد  انجام 
تولید در  برود و پروژه های صنعتی در بخش تجاری، کارخانجات و  تولیدی 

کشور رونق بگیرد.

در  مردم  پول  و  سرمایه  این که  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
اولویت های مجلس شورای  از  را  امر  این  باید مورد صیانت قرار گیرد  بورس 
تثبیت  برای  به دولت  اسلامی عنوان و خاطر نشان کرد: ما کمک های لازم 
بود که در  از موضوعات جدی  افزایش سرمایه هم  انجام می دهیم  را  بورس 
همین زمینه لایحه دو فوریتی دولت برای صرف سهام بدون حق تقدم آمد و 
در کمتر از ۲۲ – ۲۳ روز تصویب و ابلاغ شد و می تواند به عمق بخشی، تثبیت 

و هدایت نقدینگی و حفظ نقدینگی بورس و اموال مردم کمک کند.
قالیباف در ادامه اظهار کرد: مجلس شورای اسلامی نه تنها هیچ کوتاهی 
در این زمینه ندارد، بلکه این موضوع بیشتر از همیشه مورد توجه و اولویت 
ما بوده است. از این به بعد هم لازم است تصمیمات جدیدی در بورس مورد 
توجه قرار گیرد که این تصمیمات در مجلس شورای اسلامی با حضور رییس 

سازمان بورس اتخاذ شده است.
این  به  طریق  دو  به  باید  ما  گفت:  بورس  در  بازارگردانی  درباره ی  وی 
موضوع توجه کنیم یکی این که به متغیر های بورس توجه کنیم. حجم مبنا، 
حداقل سفارش و سقف استفاده از اعتبار در بازار سرمایه از نکاتی است که 
در  خود  نظارتی  و  کارشناسی  کار  در  است  مصمم  اسلامی  شورای  مجلس 

بورس به آن توجه کند.
بازارگردانی  بحث  در  کرد:  نشان  خاطر  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
بخشی از شرکت هایی که در بورس هستند حقوقی و دولتی هستند که در 

کم  بورس  بازار  از  دلیل  هر  به  بعد  و  شد  پیدا  درآمد هایی  بازار  اوج  زمان 
شد. همه این ها شرکت هایی هستند که به نوعی دولتی محسوب می شوند و 
مدیریت دولتی دارند. این ها مکلف هستند وجوه را به بازار بورس برگردانند و 
بورس را تقویت کنند تا بازارگردانی درست پیش برود و کسی خارج از موضوع 

لیدری بورس را انجام ندهد.
پوشش  ابزار های  از  استفاده  باید  ما  کرد:  اظهار  همچنین  قالیباف 
به  را  ناموجهی  زیان  و  دهیم  قرار  توجه  مورد  را  سهام  و  بیمه  و  ریسک 
توافق شد  را حفظ کنیم. چیزی که  بورس  تا  نکنیم  وارد  بیت المال  منابع 
خزانه  سهام  مزیت های  کاهش  و  خزانه  سهام  سازوکار های  که  است  این 
در  بورس  در  خزانه  رسمی  سازوکار های  در  تقویت  برای  را  غیرمستقیم 

دستور کار قرار گیرد.
می کنم  عرض  اطمینان  با  کرد:  تاکید  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
که  اسلامی  شورای  مجلس  صحن  در  امروز  جمع بندی  با  دولت  و  مجلس 
با حضور وزیر اقتصاد و رییس کل بانک مرکزی و تصمیم روز پنج شنبه در 
شورای عالی بورس این کار را انجام می دهند و کمیسیون های اقتصادی نظارت 
و پیگیری لازم را خواهند داشت از فردا صبح )دوشنبه( نیز اولین جلسه با 
کمیسیون های  روسای  من،  حضور  با  مربوطه  کمیسیون های  روسای  حضور 
مربوطه و مسئولان مرتبط از جمله رییس کل بانک مرکزی برگزار خواهد شد 

و به زودی شاهد تحول در حوزه بورس خواهیم بود.

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: با واگذاری سرمایه های مالی 
که یکی از آن ها سهام دولت در بورس است، می توانیم خون جدیدی را در 

بورس تزریق کنیم.
به گزارش روابط عمومی و اموربین الملل سازمان برنامه و بودجه کشور، 
محمدباقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، گفت: به منظور آنکه 
لایحه بودجه ۱۴۰۰ به موقع ودر ۱۵ آذرماه به مجلس تقدیم شود؛ بررسی 
این لایحه درسازمان برنامه وبودجه از ۱۵ تیرماه آغاز شد. ستاد تدوین بودجه 

نیز اخیرا تشکیل و دو جلسه آن برگزار شده است.
نوبخت در حاشیه دومین جلسه ستاد بودجه ۱۴۰۰ گفت: در دو جلسه 
آنچنانکه  گرفت.  قرار  برسی  مورد  کارگروه ها  دستاورد های  بودجه،  ستاد 
است.  مالی  سیاست های  بودجه،  اقتصادی  سیاست های  مهمترین  می دانید 
هزینه ها و مخارج دولت در لوایح بودجه منعکس می شود. همچنین بر اساس 
اتخاذ  باید سیاست هایی  تورمی شده،  رکود  اقتصاد دچار  که  موجود  شرایط 

شود که مانع از رکود و تورم شود.
اقتصادی ما، سیاست های  افزود: به همین دلیل سیاست های مالی  وی 

انبساطی است تا از نیروی کار و ظرفیت و ماشین آلات استفاده کرده و مساله 
اشتغال امکان پذیر شود. برای مهار تورم نیز سیاست های پولی انقباضی در 

نظر گرفته ایم که پیشنهاد دهنده و مجری آن بانک مرکزی است.
نیازمند  اینکه  بر  تاکید  با  کشور  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
و  تعهدات  به  منجر  که  هستیم   ۱۴۰۰ بودجه  در  مطمئن  و  پایدار  منابع 
سیاست های  روی  دلیل  همین  به  داد:  ادامه  نشود،  دولت  آتی  بدهی های 
را  تولیدکنندگان  بر  مالیات  ۵ درصد  تا   ۴ ایم. قطعا  مالیاتی متمرکز شده 
تقلیل داده و مالیات منتهی به مصرف را فزاینده می کنیم. در این مجموعه 
مجبوریم از برنامه اصلاح ساختار بودجه استفاده کنیم. این برنامه دو سال 
پیش در سازمان برنامه و بودجه تهیه شده، ولی چون در جلسه سران سه 
قوه به اجماع نرسید؛ هنوز اجرایی نشده است. اما در نظر داریم بخش هایی 
را   ۱۴۰۰ بودجه  در  شدن  عملیاتی  امکان  که  بودجه  ساختار  اصلاح  از 
دارد، با هماهنگی مجلس در لایحه بودجه بیاوریم. می کوشیم شفافیت را 
بودجه  عملکرد  بر  نظارت  قدرت  تا  دهیم  افزایش  مختلف  سامانه های  در 

شود. بیشتر 

وی در پاسخ به اینکه »آیا بورس، محلی برای درآمد پایدار دولت در سال 
۱۴۰۰ خواهد بود؟«، نیز گفت: وقتی که از سیاست های انبساط مالی پیروی 
استفاده  مطمئن  محل های  از  باید  پایدار،  درآمد های  تامین  برای  می کنیم، 
کنیم که بخشی از آن از درآمد های مالیاتی تامین می شود. همچنین وابستگی 
بودجه به نفت را محدود خواهیم کرد و به میزان اجتناب ناپذیر از آن استفاده 

خواهیم کرد.
سهام  آن ها  از  یکی  که  مالی  سرمایه های  واگذاری  به  اشاره  با  نوبخت 
دولت در بورس است، خاطرنشان کرد: از این طریق می توانیم خون جدیدی 
را در بورس تزریق کرده و سهام مناسب را به وقت مناسب جهت بازارگردانی 

وارد کنیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: سهامی که در بورس می تواند خواهان 
بسیاری داشته باشد را در راستای اجرای سیاست های اصل ۴۴ قانون اساسی و 
سیاست های اقتصاد مقاومتی؛ می توانیم در بورس متناسب با نیاز های این بازار 
عرضه کنیم؛ به این ترتیب منابع قابل توجهی به دست دولت می رسد که در 

بخش عمرانی و تملک دارایی های سرمایه ای استفاده خواهد شد.

ابعاد  مدرسه  در  آموزان  دانش  اینکه حضور  بیان  با  آموزش وپرورش  وزیر 
مختلف زندگی شخصیتی و اجتماعی دانش آموزان را شکل می دهد، اظهار کرد: 
مدرسه در حقیقت کانون شکل گیری و عرصه ای برای اجتماعی شدن انسان ها 
است.صبح دیروز وزیر آموزش وپرورش در ششمین برنامه گفتگوی هفته که باهدف 
ایجاد ارتباط و تعامل دوسویه بین وزارت آموزش وپرورش و سایر دستگاه های 
دولتی و با موضوع گفتگو بر محور تحول و با حضور وزیر آموزش وپرورش، معاون 
حقوقی رئیس جمهور، اعضای شورای معاونان وزارت آموزش وپرورش، مدیران کل 
از مدیران مناطق آموزش وپرورش  از ۷۵۰نفر  آموزش وپرورش استان ها و بیش 
کشور به صورت ویدیو کنفرانس و از طریق بستر شبکه شاد برگزار شد، اظهار کرد: 
در سال تحصیلی جدید با شرایط خاصی روبرو بودیم و در شرایط کرونایی سال 
جدید را آغاز کردیم لذا با یک مسئله بد ساختار روبرو هستیم که آینده را با ابهام 
مواجه کرده است بنابراین تصمیم گیری در مورد برنامه های آتی پیچیده و نیازمند 

ارائه برنامه های متنوع است.
زندگی شخصی  ابعاد مختلف  آموزان در مدرسه  دانش  افزود: حضور  وی 
و اجتماعی آن ها را شکل می دهد و دور بودن بچه ها از مدرسه تأثیرات عمیق 

نامطلوبی را در زندگی آینده آن ها دارد لذا اولین اقدام در این شرایط متفاوت این 
بود که اجازه ندهیم کسی از آموزش ها جا بماند بنابراین دسترسی همه دانش 
آموزان را به آموزش تضمین کردیم. برای این کار گزینه های متنوعی ازجمله 
آموزش های حضوری و غیرحضوری تعیین کردیم که در آموزش های غیرحضوری؛  
شبکه شاد، آموزش های تلویزیونی و تولید و پخش بسته های آموزشی در طبقه بندی 
آموزش های غیرحضوری هستند.وزیر آموزش وپرورش تصریح کرد: مدرسه تنها 
کارکرد آموزش را ندارد، مدرسه در حقیقت کانون شکل گیری شخصیت افراد است 
و جایگاهی است که آینده در آن شکل می گیرد و عرصه ای برای اجتماعی شدن و 

عرصه ای برای تعاملات با همسالان و نقطه به یادماندنی برای انسان ها است.
وی ادامه داد: همه باید بیاموزیم که چه طور می شود ضمن اینکه بچه ها را 
از حقوق خودشان محروم نکنیم حق ارتباط و پیوند، حق تعامل با همسالان، حق 
حضور در جایگاهی که به تقویت مهارت های جمعی آن ها می انجامد را ادا کنیم و 

سلامت آن ها را نیز تضمین کنیم. 
حاجی میرزایی خاطرنشان کرد: باید مسیر جسمی و روحی دانش آموزان را 
هموار کنیم و افراد را برای زندگی در دنیای آینده که به سرعت در حال تغییر و 

دگرگونی است آماده کنیم.
وی ادامه داد: برای حضور مؤثر دانش آموز در آینده، باید به حقوق خودش 
آشنا باشد و مهارت های موردنیازش را کسب کند تا در آینده در جامعه دچار 
مشکل نشود و تعادلش به هم نخورد لذا آموزش تکالیف دانش آموز در جامعه یکی 
از وظایف ما است.عضو کابینه تدبیر و امید اذعان کرد: در سال های اخیر با تمرکز 
بر دختران طرح آموزش حقوق شهروندی را آغاز کردیم لذا تاکنون ۷۳۰ هزار نفر از 
دختران این آموزش ها را فراگرفته اند و بیش از ۱۱ هزار نفر نیز آموزش های خوب 
زیستن را دریافت کرده اند که تقویت مهارت های ارتباطی دختران نیز از سال ۹۲ 

در حال اجراست که تاکنون ۷۵۲ هزار نفر در این دوره ها مشارکت داشتند.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش وپرورش، حاجی 
میرزایی بر همکاری بیش ازپیش معاونت حقوقی رئیس جمهور و آموزش وپرورش 
تأکید و عنوان کرد: معلم کارمند نیست، معلمان نیازمند قانون خاص خودشان 
هستند؛ با مشارکت معاون حقوقی رئیس جمهور و با استفاده از تجربیات باید 
بتوانیم یک لایحه ویژه فرهنگیان را به مجلس تقدیم کنیم که با دولت صحبت 

شده و آن ها نیز موافق این موضوع هستند. 

روحانیدرآیینآغازسالتحصیلیجدیددانشگاهها؛

دانشگاه همواره فضایی برای نقادی است

جزئیات جلسه غیر علنی مجلس درباره بورس

نوبخت: با سهام دولت خون جدید به بورس تزریق می کنیم

وزیرآموزشوپرورشاعلامکرد

موافقت دولت با تدوین لایحه »قوانین خاص فرهنگیان«
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فرماندهنیرویپدافندهوایی:

اقتدار نیروی 
پدافند هوایی در 
رزمایش ذوالفقار 
۹۹ به رخ دشمنان 
کشیده شد

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: در 
رزمایش ذوالفقار ۹۹ اقتدار نیروی پدافند هوایی 
را به رخ دشمنان کشیدیم و با پرواز پهپاد کرار 
هواپیماهای با سرنشین و بدون سرنشین بیگانه 
که گهگاه به فضای رزمایش نزدیک می شدند را 

فراری دادیم.
به گزارش روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ 
علیرضا صباحی فرد ضمن گرامیداشت سالروز 
پدافند هوایی گفت: در یک سال گذشته علیرغم 
تحریم های ظالمانه علیه جمهوری اسلامی ایران، 
پدافند هوایی با تلاش کارکنان زحمتکش این 

نیرو به دستاوردهای مهمی دست یافته است.
برای  مبارکی که  بسیار  اتفاقی  افزود:  وی 
نیروی پدافند هوایی در سال گذشته رقم خورد 
برگزاری مراسم تحلیف دانشجویان دانشگاه های 
با  الانبیا)ص(  خاتم  دانشگاه  در  ارتش  افسری 
العالی(  )مدظله  قوا  کل  معظم  فرمانده  حضور 
بود که به اذعان کارشناسان متخصص در امور 

نظامی، کم نظیر اجرا شد.
حضور  با  داد:  ادامه  فرد  صباحی  سرتیپ 
رهبر معظم انقلاب در دانشگاه خاتم الانبیا)ص( 
پدافند هوایی، این دانشگاه و نیروی پدافند هوایی 

هویت پیدا کرد. از همه عزیزانی که در برگزاری 
این مراسم هم نقش داشتند تشکر می کنم.

ادامه  در  هوایی  پدافند  نیروی  فرمانده 
یادآور شد: سامانه های معراج ۴ و مراقب، نهایی 
و عملیاتی شدند و سامانه برد بلند نظیر در سایت 
پوشش  که  گرفت  قرار  بهره برداری  مورد  گنو 
مناسبی برای منطقه جنوب شرق کشور و تنگه 
و  درگیری  در حوزه  و  است  کرده  ایجاد  هرمز 
انهدام سامانه تاکتیکی مرصاد، ۱۵ خرداد، تلاش 

و باور ۳۷۳ هم به سازمان رزم نیرو اضافه شد.
وی ادامه داد: در دهم شهریور امسال هم 

رونماییهایی داشتیم که مهم ترین آن ها سامانه 
کاشف۹۹بود که در نوع خود بی نظیر است و 
می تواند ریز پرنده ها را به خوبی شناسایی کند و 
با آنها درگیر شود.سرتیپ صباحی فرد با اشاره به 
شیوع بیماری کرونا در چند ماه گذشته ادامه داد: 
برنامه ریزی ها به صورتی انجام شد که ضمن انجام 
کارها به نحو احسن، از آسیب کارکنان و خانواده 
های آنان در مقابل ویروس کرونا جلوگیری شود. 
ولی متاسفانه چند تن از همکاران عزیزمان از 
جمله دکتر شهید حامد پارسا معین را در این 

بیماری از دست دادیم.


